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Geachte heer Bleker, 

 

 

In onze gemeenten is visserij een belangrijke bron van werkgelegenheid en essentieel voor de totale 

sociaal economische bedrijvigheid. De gemeente Wieringen is zelfs officieel tot ‘visserijafhankelijke’ 

gemeenschap verklaard volgens de criteria van de Europese Unie maar visserij is ook voor Harlingen, 

Texel, Zoutkamp en Dongeradeel van groot belang. De garnalenvisserij op Waddenzee en Noordzee 

is binnen de lokale visserijsector de voornaamste tak van visserij. Onze gemeenten zijn dan ook sterk 

verweven met de garnalenvisserij. 

De garnalenvisserij is in een lastig parket gekomen, sinds de producentenorganisaties hun 

regulerende werk niet meer goed kunnen doen. Onze nationale mededingingswetgeving staat dat 

niet meer toe. De dreiging van hoge boetes voor PO’s en hun bestuurders hebben de sector 

vleugellam gemaakt. De marktstructuur in de garnalenvisserij is een oligarchische geworden, met 

ketendominantie van supermarktketens en handelaren met beschikking over pelateliers in Marokko. 

De aanwijzing van de voornaamste visgebieden in de Waddenzee en Noordzeekustzone tot Natura 

2000 gebied en de niet beargumenteerde oplegging van een ‘hersteldoelstelling’ perkt het 

jachtgebied van onze vissers naar verwachting met 50% in. Immers, er wordt 25% van het gebied 

gesloten, maar dat betreft wel 50% van de primaire visgronden. Op de resterende secundaire 

visgronden wordt het dus dringen geblazen; economisch ongewenst en ecologisch onverantwoord. 

Dit staat op gespannen voet met de uitvoering van de Brede visie op duurzame visserij in de 

Waddenzee waar momenteel aan wordt gewerkt. Hiervoor is de bij de vissers draagvlak en wij willen 

dat zo houden in het belang van deze visserij. 

De mededingingswetgeving, marktstructuur en Natura 2000 beperkingen hebben de garnalenvisserij 

in een omklemming gekregen, waarbij vissers het hoofd nog net aan boven water kunnen houden en 

onze gemeenten worden geconfronteerd met een grote groep vissers die geen uitkomst zien binnen 

de geschetste problematiek. 

Deze situatie is niet nieuw, uw ambtsvoorganger heeft in 2009 het faciliteren van een 

verduurzamingslag als middel gezien om te komen tot een toekomst waarin de garnalensector een 

perspectief wordt geboden. Vele miljoenen vanuit LNV en EVF zijn ingezet om verduurzaming 

haalbaar te maken. Er wordt hard gewerkt aan deze verduurzamingslag maar gezien de huidige 

ontwikkelingen en de dreiging van de inperking van het visgebied biedt dit de visserman geen kans 

op een realistische visserijtoekomst. De vraag rijst waarom het Nederlandse beleid zo stringent 

wordt uitgevoerd terwijl men in bijvoorbeeld Denemarken en Duitsland  meer oog heeft voor een 

duurzaam evenwicht tussen de ecologische en economische belangen.  

 



Wij verzoeken u de sluiting van 25% van de visgronden te heroverwegen en daarmee de 

garnalensector tegemoet te komen. Graag treden wij hierover spoedig met u in nader overleg. 
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